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متن پرسش

سلام استاد: ببخشید سوالی درباره «روبنده» پرسیده شده، من هم آن برنامهی تلویزیون رو دیدم و

خیلی ناراحت شدم که چرا اینا رو دعوت کردن، چون واقعا چادر و روبنده به ابتذال کشیده شد با این

کیفیت خانومای روبندهای که زل زده بود تو چشم آقایی که مجری بودند و با حرفای خندهداری که

خانومه میزد. اتفاقا به نظرم باید این برنامهها توبیخ بشه. و به نظر من فقط مخالفان چادر و روبنده

از این برنامه استقبال میکنند و بابت توبیخ آن ناراحتند. چون خیلی ضایع بود. متأسفم واقعا. استاد

شما چرا دیگه تأد میکنید؟ من با این که چادری هستم از پخش این برنامه متأسف و شرمگین

شدم. گذشته از اینها، خانمهای روبندهای بدانند که بالاخره اسلام یک افراط و تفریطی دارد. افراط

یعنی همین. اگه این افراط نیست، پس افراط به چی میگن؟ متأسفانه از حضرت زهرا هیچچیز

نگرفتند جز همان روبنده به زعم خودشان. که آن هم هنوز من از هرکس پرسیدم سند معتبری برایش

نداشتند.

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: عنایت داشته باشید آن سؤال در رابطه با روبنده بود و به سؤالکننده این

حق را بدهید که نظری مخالف شما داشته باشد، در عینی که هر دوی شما دغدغهی حجاب اسلامی را

دارید و بحث بر سر آن است که آیا در شرایط مناسب استفاده از روبنده که همراه با وقار باشد، یک

نحوه نزدیکی به عدم تبرّج و عدم خودنمایی برای زنان نیست؟ و آیا نباید بستر آن را در جامعه برای

کسانی که مایلند بدون افراطی گری از روبنده استفاده شود فراهم کرد؟! چرا میفرماد یک نوع افراط

است؟ بفرماد در حال حاضر یک نوع انگشتنمایی است و شاید از این جهت باید در استفادهی از

آن دقت کرد. آیا آنطور که زنان یمنی با روبنده به آن شکل در تظاهرات شرکت میکنند چیز بدی

است؟! موفق باشید


